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Přítomni: prezenční listina 

 

Omluveni: prezenční listina  

 

Hosté:  prezenční listina 

 

Schůzi zahájil předseda VEZ J. Bauer v 8.00 hod. Připomněl, že schůze byla svolána na 

základě usnesení č. 116, přijatého na 17. schůzi, konané dne 14. června t. r. Pozvánky byly všem 

včas rozeslány a návrh pořadu mají poslanci k dispozici. Předseda J. Bauer dal hlasovat  

o pořadu schůze, poslanci souhlasili /hlasování 9–0–0 je zachyceno v příloze/. 

 

Schválený návrh pořadu 
1. Informace o pozicích, které bude Česká republika zastávat na jednání Evropské rady 

v Bruselu ve dnech 23. – 24. června 2011 

2.  Výběr z  aktů a dokumentů EU zaslaných vládou Poslanecké sněmovně 

prostřednictvím výboru pro evropské záležitosti v období 10. ledna – 22. května 2011 

– doprojednání 

3. Sdělení předsedy 

4. Různé 

 

1. Informace o pozicích, které bude Česká republika zastávat na jednání Evropské 

rady v Bruselu ve dnech 23. – 24. června 2011 

 

Př. J. Bauer přivítal na schůzi výboru předsedu vlády ČR RNDr. Petra Nečase  

a předal mu slovo, aby informoval o pozicích, které bude ČR zastávat na zasedání Evropské 

rady v Bruselu ve dnech 23. – 24. června 2011. 

Premiér P. Nečas informoval, že na zasedání Evropské rady budou diskutována  

3 základní témata: 1) hospodářská politika, 2) problematika migrace a 3) přijetí Chorvatska do 

EU a uvedl k nim následující informace. 

Ad 1) Důležitým procesem v  rámci zlepšení koordinace hospodářských politik 

členských států je dokončení implementace Evropského semestru.  

Premiér P. Nečas informoval, že vláda ČR souhlasí s doporučeními Evropské komise 

v oblasti posílení fiskální disciplíny, rozpočtových úspor, snižování schodku rozpočtů  

a podpory konkurenceschopnosti.  

Evropská rada provede také první reflexi fungování Paktu Euro plus, jehož účastníci  

zahrnuli své závazky do Národního programu reforem a konvergenčních programů. Premiér 

P. Nečas uvedl, že dosud není zcela jasné, jakou roli bude Pakt hrát v  rámci systému 

Evropského semestru a jakou bude mít návaznost na strategii Evropa 2020. 

Evropská rada ve svých závěrech několikrát vyzvala ke schválení balíčku šesti 

legislativních návrhů k ekonomickému řízení. Evropský parlament zatím tento návrh 

neschválil. ČR podporuje schválení tohoto balíčku v nejkratším možném termínu. 

Premiér P. Nečas uvedl, že by také mělo dojít k podpisu smlouvy o Stálém evropském 

stabilizačním mechanismu. Jedná se o dohodu mezi členy eurozóny. 

V rámci řešení veřejných dluhů EU vláda ČR podporuje budoucí povinné zahrnutí 

soukromého sektoru. V současné době je tato pomoc na dobrovolné úrovni. V souvislosti  

s  Řeckem podporuje použití prostředků primárně z  fondu Evropské finanční stability 

(EFSF) – nástroje eurozóny. V tomto fondu je k dispozici ještě 90 % prostředků, zatímco 

v Evropském stabilizačním mechanismu (EFSM) zbývá pouze 15 % prostředků. Protože se 

tyto zdroje týkají i nečlenů eurozóny, měla by zde být ponechána rezerva. 
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Premiér P. Nečas uvedl, že bude pravděpodobně dosaženo shody na návrhu nového 

záchranném balíčku pro Řecko, který bude přísně podmíněn ochotou Řecka k razantním 

úsporám.  

Ad 2) Diskuse bude zaměřena na státy Středomoří, kde se v současné době objevuje 

zvýšený migrační tlak.  Je nezbytné přijmout opatření, která pomohou ke snižování nelegální  

migrace a posílení ochrany vnější hranice EU.  

Ad 3) Chorvatsko jako kandidátská země se přiblížilo ke konci negociačního procesu, 

má již uzavřeno 31 z 35 kapitol. ČR doporučuje plánované uzavření přístupových jednání do 

konce června a termín pro podepsání přístupové smlouvy do konce tohoto roku. 

 Premiér P. Nečas uvedl, že ČR podporuje kandidáta Maria Draghiho na prezidenta 

Evropské centrální banky. 

 

 Posl. V. Paggia v rámci rozpravy zajímalo, kdy bude jasné, z kterého fondu bude 

Řecku poskytnuta pomoc. 

 Premiér P. Nečas odpověděl, že by tato otázka měla být rozhodnuta na pátečním 

zasedání Evropské rady. 

 Posl. J. Šenfeld se zeptal, jaké jsou skutečné záruky ČR za pomoc Řecku. 

 Premiér P. Nečas vysvětlil odlišný mechanismus obou instrumentů – EFSF stojí mimo 

EU, je to nástroj eurozóny. Z tohoto nástroje neplynou ČR žádné finanční náklady, ani 

záruky. Druhý zdroj – EFSM je k dispozici všem členským zemím, jde o komunitární 

mechanismus rozdělovaný Evropskou komisí. Zbývá v něm již pouze 15 % prostředků. Pro 

ČR se v tomto případě jedná o závazek vůči rozpočtu EU.  

 Mpř. J. Lobkowicze zajímalo, jestli po vyčerpání zdrojů z fondu EFSM sem budou 

prostředky doplněny. 

 Premiér P. Nečas uvedl, že tyto prostředky jsou pouze dočasné. 

 Posl. J. Chalánková se zeptala, jestli Pakt Euro plus přináší pro ČR také negativa. 

 Premiér P. Nečas odpověděl, že nespatřuje žádná negativa plynoucí z Paktu. 

 Př. J. Bauera zajímalo, jakým způsobem proběhne hlasování v  ČR o vstupu 

Chorvatska do EU. Dále se zeptal, jestli je pro ČR přípustné rozšíření některých výjimek 

v Schengenském prostoru a jestli bude odsouhlasena v rámci EU účast soukromého sektoru na 

sanaci Řecka. 

 Premiér P. Nečas odpověděl, že s podílem soukromého sektoru se počítá po roce 2013. 

Podle jeho názoru nepůjde o ekonomicky racionální projekt. 

 K otázce zabezpečení hranice sdělil, že je nutné posílit především vnější hranice EU  

a eliminovat tak nebezpečí nelegální migrace, půjde hlavně o finanční pomoc jižním státům. 

 Návrh na výjimku v souvislosti se vstupem Chorvatska bude předložen Evropské radě 

v souladu s čl. 48 odst. 1 Smlouvy o EU. V ČR proběhne hlasování o vstupu Chorvatska 

v souladu s Ústavou ČR. 

 Posl. V. Paggio konstatoval, že nelegální migranti se do ČR mohou dostat jednak 

přerozdělením migrantů z jižních států, nebo pomocí udělování krátkodobých víz na území 

EU. V této souvislosti jej zajímalo, jestli budou tyto státy nějakým způsobem postihovány, 

nebo budou limitovány počty těchto krátkodobých víz, která nelegálním migrantům 

v současné době vydávají. 

Premiér P. Nečas uvedl, že ČR podporuje zpřísnění ochrany hranic pomocí agentury 

Frontex a také cestou finanční pomoci nejvíce postiženým státům. Jedná se o problém celé 

EU, nejen těchto jižních států, přes které nelegální migranti do Evropy přicházejí. 

Př. J. Bauer zmínil, že Hospodářský výbor Evropského parlamentu odmítl přijetí 

balíčku šesti legislativních návrhů. Zajímal jej názor premiéra, jestli je pravděpodobné, že 

bude tento balíček schválen na plénu Evropského parlamentu. 

 Premiér P. Nečas uvedl, že Evropský parlament by měl ve čtvrtek dospět ke 

kompromisu a tento balíček schválit. 

 Př. J. Bauer poděkoval premiéru P. Nečasovi za informace. 
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2.  Výběr z  aktů a dokumentů EU zaslaných vládou Poslanecké sněmovně 

prostřednictvím výboru pro evropské záležitosti v období 10. ledna – 22. května 

2011 – doprojednání 

 

Z tabulky dokumentů, které VEZ obdržel v období 10. ledna – 22. května 2011, se 

poslankyně a poslanci rozhodli projednat následující dokumenty a vybrali k nim zpravodaje: 

5597/11 – posl. A. Putnovou, 8680/11 – posl. J. Chalánkovou, 9392/11 a 9731/11 – posl.  

D. Váhalovou /usn. č. 117, hlasování 9-0-0 je zachyceno v příloze/. 

 

3. Sdělení předsedy 

 

Př. J. Bauer zopakoval informaci z minulé schůze, že se ve dnech 21. – 23. září uskuteční 

další setkání evropských výborů zemí Visegradské čtyřky na Slovensku ve Vysokých Tatrách. 

K účasti byli nominováni př. J. Bauer, mpř. S. Marková,  mpř. J. Suchá a mpř. F. Novosad, jako 

náhradníci posl. D. Váhalová a mpř. J. Lobkowicz /usn. č. 118, hlasování 9-0-0 je zachyceno 

 v příloze/. 

Př. J. Bauer informoval členy výboru, že na dnešním jednání předsednictva bylo 

dohodnuto, že se některého z příštích zasedání výboru zúčastní generální ředitel společnosti ČEZ 

Martin Roman, který poskytne informace o této společnosti. Dalším diskusním bodem bude stav 

čerpání evropských fondů ze strany MŠMT. 

Př. J. Bauer dále navrhnul přijmout usnesení, kterým jej výbor pověří k  přípravě  

a svolání následující schůze. Poslanci přijali usnesení, kterým zmocnili předsedu výboru ke 

stanovení termínu příští schůze, k jejímu svolání a k přípravě jejího pořadu /usn. č. 119, 

hlasování 9-0-0 je zachyceno v příloze/. 

 

3. Různé 

 

K tomuto bodu žádný poslanec nevystoupil. 

 

 

 

 

Schůze skončila v 9.00 hodin. 

 
/zapsala Eva Hadravová/ 

 

 

 

 

 

 

 

 

Josef Šenfeld v. r.     Jan Bauer v. r. 

ověřovatel výboru     předseda výboru 


